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Rapport fra arbeidsutvalget 3 

 4 

Dette er arbeidsutvalget (AU) sin rapport til Norsk studentorganisasjon (NSO) sitt landsmøte 2023 5 

(LM13). Rapporten tar for seg vårt arbeid fra vi trådde inn i våre verv 1. juli 2022 til og med 6. mars 6 

2023, da rapporten ble levert for utsendelse med sakspapirene til landsmøtet.  7 

 8 

I rapporten har arbeidsutvalget trukket frem de viktigste overordnede temaene vi har jobbet med i 9 

perioden, redegjort for vårt strategiske samarbeid med utvalgte eksterne aktører, samt for hvordan 10 

vi har jobbet med punktene i handlingsplanen for perioden, vedtatt av landsmøtet i 2022 (LM12). 11 

Rapporten er ikke en uttømmende liste over alt arbeidsutvalget har gjort i perioden. 12 

 13 

Det vil i tillegg til den skriftlige rapporten bli gitt en muntlig orientering på landsmøtet. Vi vil 14 

oppfordre alle som er til stede på landsmøtet til å stille spørsmål og kommentere arbeidet vi som 15 

arbeidsutvalg har gjort i perioden. 16 

 17 

Arbeidsutvalget orienterer også skriftlig til hvert sentralstyremøte. AU-rapportene til sentralstyret vil 18 

supplere denne rapporten. Den respektive rapporten kan dere lese i orienteringssakene til 19 

sentralstyremøtene, som det er linket til her: 20 

 21 

• Rapport til sentralstyremøte 1 22 

• Rapport til sentralstyremøte 2 23 

• Rapport til sentralstyremøte 3 24 

• Rapport til sentralstyremøte 4 25 

Vedlegg 1 Rapport fra arbeidsutvalget 

LM13 01.01-23  

https://student.no/images/arrangementer/Sentralstyremoter/2022-2023/SST1/Rapporter.pdf
https://student.no/images/arrangementer/Sentralstyremoter/2022-2023/SST3/SST3%2001.05-22-23%20Rapporter.pdf
https://student.no/images/dokumenter/SST4%202223/SST4%2001062223%20Rapporter%20med%20vedlegg.pdf
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26 
Foto: NSO/Skjalg Bøhmer Bold. F.v. Velferds- og likestillingsansvarlig Maya-Katrin Skjeldal, Fag- 27 

og læringsmiljøpolitisk ansvarlig Jørgen Valseth, Internasjonalt ansvarlig Bjørn Olav Østeby, Leder 28 

Maika Marie Godal Dam, Fag- og forskningspolitisk ansvarlig Ina Maria Finnerud, Nestleder Simen 29 

Tjølsen Oftedahl. 30 

 31 

Generelt 32 

Så langt har det vært en spennende, gøy og utfordrende periode i arbeidsutvalget. Sammen med 33 

resten av studentbevegelsen har vi fått flere politiske seire som det er verdt å merke seg. Vi har 34 

fått strømstøtte, økt studiestøtte og en langtidsplan som setter kvalitet i førersetet. Vi har fått 35 

tannlegerabatt til og med 26 år og husleieloven skal gjennomgås. Det er alle gjennomslag som vil 36 

ha betydning for studenter i fremtiden. 37 

 38 

Samtidig som vi har sett viktige gjennomslag som vil bidra til å bedre studenttilværelsen har vi 39 

også møtt på utfordringer og nederlag. Strømkrisen har vedvart, verden er preget av Russlands 40 

krig mot Ukraina og økonomien har blitt trangere. Det har gjort det utfordrende å rette 41 

oppmerksomhet mot våre kampsaker og sikre flere gjennomslag. Det største nederlaget i denne 42 

perioden har vært enigheten mellom regjeringen og SV om å innføre skolepenger for 43 

internasjonale studenter.  44 
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Selv om koronapandemien er lagt bak oss, merker vi fortsatt konsekvensene av den i vårt politiske 45 

og organisatoriske arbeid. Pandemien kan delvis forklare den økte inflasjonen vi ser i samfunnet, 46 

noe som påvirker mulighetsrommet for politisk gjennomslag med tanke på penger. Vi ser også at 47 

pandemien kommer inn som en mulig forklaringsårsak i viktige undersøkelser som vi bruker i vårt 48 

daglige virke for å løfte politiske saker, noe som har gjort det vanskeligere å overbevise politikere 49 

og andre om funnenes troverdighet. Når det kommer til vårt organisatoriske virke, så har vi sett en 50 

lavere deltakelse på våre arrangementer og vi sliter fremdeles med å rekruttere til verv og 51 

oppnevninger. 52 
Som arbeidsutvalg vil vi takke alle tillitsvalgte, medlemslag, engasjerte studenter og sekretariatet 53 

for samarbeidet vi har hatt i perioden, og for innsatsen dere legger ned hver dag for landets 54 

studenter. 55 

 56 

 57 

Politisk arbeid 58 

 59 

Skolepenger  60 

I statsbudsjettet for 2023 foreslo regjeringen å innføre skolepenger for internasjonale studenter fra 61 

utenfor EU/EØS og Sveits. Dette er i strid med NSOs prinsipper om gratis utdanning for alle, og 62 

arbeidsutvalget valgte å ha dette som en av våre prioriteringer i arbeidet med statsbudsjettet. 63 

Dette inkluderte aktivt medie- og kommunikasjonsarbeid, lobbyarbeid mot regjeringspartiene og 64 

SV og mobilisering av organisasjonen. Flere steder i landet arrangerte medlemslag og andre 65 

studentorganisasjoner demonstrasjoner, og vi arrangerte en aksjon utenfor regjeringens 66 

representasjonsbolig før studentpolitisk toppmøte med Ola Borten Moe i oktober. Vi tok også 67 

initiativ til et felles opprop mot forslaget med flere viktige samarbeidspartnere.  68 

I budsjettforliket mellom regjeringen og SV ble forslaget om innføringen av skolepenger 69 

opprettholdt og det ble derfor vedtatt av Stortinget i desember, med ikrafttredelse fra høsten 2023. 70 

Siden desember har arbeidsutvalget jobbet med å finne ut hvordan vi kan stoppe eller utsette 71 

innføringen. Vi kommer til å jobbe med dette opp mot den kommende lovprossessen i forbindelse 72 

med innføringen, samt revidert nasjonalbudsjett. 73 

 74 

Langtidsplanen for forskning og høyere utdanning  75 

Langtidsplanen for forskning og høyere utdanning er regjeringens viktigste overordnede politiske 76 

dokument for universitets- og høyskolesektoren. Planen legger strategiske føringer for de neste ti 77 

årene innen høyere utdanning og forskningspolitikk. I planen gir regjeringen uttrykk for hva som er 78 

særlig viktig å prioritere de kommende årene, og formålet er å koordinere politikken på tvers av 79 

sektorer og bidra til langsiktighet og forutsigbarhet for både studenter og ansatte. Vi har jobbet 80 

systematisk opp mot partigrupper på Stortinget etter at regjeringen la frem planen 6. oktober. Her 81 

har vi løftet særlig fire elementer; at kvalitet skal være et hovedmål i høyere utdanning, at det må 82 

knyttes finansiering til planen, at ved økt privatisering krever det økte etiske retningslinjer og 83 

viktigheten av å dimensjonere fremtidens studier etter et bredt kompetansebehov. I komiteens 84 

innstilling og merknader fikk NSO store gjennomslag, da samtlige av punktene ble støttet av 85 

https://khrono.no/opprop-om-gratisprinsippet-og-internasjonale-studenter/728167
https://www.regjeringen.no/contentassets/9531df97616e4d8eabd7a820ba5380a9/no/pdfs/stm202220230005000dddpdfs.pdf
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komiteen. Dette vil være viktig for norsk utdanningspolitikk i mange år fremover, og har berørt flere 86 

av handlingsplanpunktene. 87 

 88 

Opptak 89 

I 2021 nedsatte regjeringen et utvalg som skulle gjennomgå opptakssystemet til høyere utdanning, 90 

der NSO fikk oppnevne én representant til utvalget. 1. desember la utvalget frem sin rapport, der 91 

det foreslås store endringer i opptakssystemet. Blant annet foreslås det å slå sammen dagens to 92 

kvoter, fjerne alle tilleggspoeng og erstatte muligheten til å ta opp fag man har bestått på 93 
videregående med en nasjonal opptaksprøve. For å oppdatere politikken om opptak, samt gjøre 94 

oss relevante i debatten om et nytt opptakssystem, vedtok sentralstyret på sitt møte i oktober en 95 

resolusjon om fremtidens opptakssystem. 96 

Både før og etter fremleggelsen av rapporten har vi vært aktive i media og debatter om 97 

opptakssystemet, og fremmet hvilke endringer vi ønsker. Siden fremleggelsen i desember har 98 

arbeidsutvalget svart på høringen til rapporten, diskutert forslaget med statsråden, samt snakket 99 

med flere av Stortingspartiene og ungdomspartiene om vår politikk på området. 100 

 101 

Revidering av universitets- og høyskoleloven 102 

Revideringen av universitets- og høyskoleloven er en prosess som har foregått over flere år, siden 103 

Aune-utvalget la frem forslag til ny lov i 2020. Med utgangspunkt i dette forslaget har Stortinget 104 

vedtatt endringer i loven i både 2021 og 2022, der NSO begge ganger har fått flere viktige 105 

gjennomslag. Siste del av revideringen kommer i 2023. 106 

Dette har vært en viktig sak for NSO i flere år, og arbeidsutvalget har derfor valgt å videreføre 107 

dette arbeidet. Revideringen er en sak som går over flere fag- og politikkområder. I tillegg til å 108 

videreføre de viktigste sakene, som for eksempel sterkere lovgivning om læringsmiljø, har vi også 109 

fokusert på politisk styring av nedleggelse av studiesteder og studentenes rettssikkerhet i 110 

forbindelse med klagesaker. Dette har vi gjort gjennom den siste høringsrunden til loven, i media 111 

og i Universitets- og høgskolerådet. 112 

 113 

Organisatorisk arbeid 114 

 115 

Politiske plattformer 116 

En del av jobben med å utvikle NSOs egen politikk handler også om å gjøre politikken vår så 117 

tydelig og lett anvendelig som mulig. Arbeidsutvalget oppdaget kort tid inn i perioden at vi hadde 118 

politikk på de samme temaene i flere ulike politiske plattformer. Arbeidsutvalget har derfor høsten 119 

2022 lagt frem en sak for sentralstyret om å oppheve to politiske plattformer for å flytte politikken 120 

fra Plattform for likestilling, inkludering og mangfold og Plattform for organisering av Universitets- 121 

og høyskolesektoren over i øvrige plattformer som omtalte de samme tematiske områdene. 122 

Hensikten med dette har vært å flette sammen politikken vår og gjøre den lettere å bruke i det 123 

daglige arbeidet og for organisasjonen vår. Det har vært et ressurskrevende arbeid, men vil gagne 124 

organisasjonen i lengre tid fremover.  125 

 126 

https://opptaksutvalget.no/
https://www.regjeringen.no/contentassets/6859d16a76224779be85e3a61facaff9/no/pdfs/nou202220220017000dddpdfs.pdf
https://student.no/om-nso/dokumenter/fremtidens-opptakssystem-vedtatt-pa-sst2-22-23
https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/horing-nou-2022-17-veier-inn-ny-modell-for-opptak-til-universiteter-og-hoyskoler/id2950211/?uid=af92f319-a04f-41f1-bc3e-465104f46438
https://www.regjeringen.no/contentassets/65a475004027495a8009b359e253b19e/no/pdfs/nou202020200003000dddpdfs.pdf
https://tv.nrk.no/serie/dagsnytt-atten-tv/202206/NNFA56062422/avspiller
https://khrono.no/felles-klagenemnd-pa-villspor/707742
https://khrono.no/felles-klagenemnd-pa-villspor/707742
https://student.no/images/dokumenter/horinger_innspill/H%C3%B8ringssvar_Grunnlag_for_ny_universitets-_og_h%C3%B8yskolelov_14.10.22.pdf
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Studentbevegelsens historiebok 127 

Et langvarig prosjekt i NSO har gått mot slutten i vår periode, og studentbevegelsens historiebok 128 

nærmer seg ferdigstilt. NSO satte først av midler til et historieprosjekt på landsmøtet i 2012, som 129 

ble begynnelsen på en lang prosess med å lage en bok om den norske studentbevegelsen. 130 

Arbeidet med historieboken startet tilbake i 2014, og oppdraget med å skrive selve boken ble gitt 131 

til Åsmund Borgen Gjerde tilbake i 2019. Åsmund nærmer seg nå slutten på sitt engasjement, og 132 

vi er spent på å følge den videre prosessen med å inngå avtale med en billedredaktør og et 133 

forslag for å få boken ferdigprodusert. Historieboken vil mest sannsynlig være klar for lansering og 134 
utgivelse mot utgangen av 2023/starten av 2024.  135 

 136 

Vi vil rette en stor takk til Åsmund og til alle som har engasjert seg i og bidratt inn til bokkomiteen. 137 

Spesielt vil vi takke John Petter Collet, Birgitte Kjos Fonn, Eirinn Larsen, Fam Karine Heer Aas og 138 

Daniel Rugaas for deres innsats i og for bokkomiteen mot slutten av historiebokprosjektet. 139 

Prosjektet hadde ikke vært mulig uten dere. 140 

 141 

Media 142 

Det har vært en god periode for NSO i media. Vi har fått satt viktige saker på dagsorden som 143 

studentenes økonomiske situasjon, bosituasjon og boforhold, studenters mulighet til å ta vare på 144 

egen helse og stadig større utfordringer med psykiske helseplager, opptak til høyere utdanning og 145 

viktigheten av internasjonalt samarbeid.  146 

Totalt har NSO hatt 1342 treff i unike artikler i perioden 1. juli 2022 til og med 6. mars 2023. I disse 147 

artiklene har leder eller andre AU-medlemmer vært nevnt med navn i 767 av dem. Vi har i 148 

gjennomsnitt hatt 5 treff per dag. Sammenligner vi det med samme periode i fjor hadde NSO totalt 149 

1044 treff i unike artikler, hvorav 549 var med benevnelse. Det har gitt oss en rekkevidde som er 150 

22% høyere sammenlignet med forrige periode. 151 

 152 

 153 
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 154 

Vi har vært godt til stede på noen av de viktigste nasjonale nyhetsflatene. Vi har blant annet vært 155 

på politisk kvarter, Dagsrevyen, flere ganger på 12-, 15-, 21- og 23-nyhetene på NRK, 156 

nyhetssendingene på TV2-nyhetskanalen, God Morgen Norge og ikke minst så har vi vært på 157 

Dagsnytt 18 hele 10 ganger hittil i perioden. 158 

 159 

 160 
 161 

Høyest på listen over medier vi har vært til stedet står Khrono, VG, NRK og fagpressenytt.  162 

 163 

• Riksdekkende medier:  164 

o VG nett og papir - 82 artikler 165 

o NRK.no - 42 artikler  166 

o Aftenposten nett og papir - 30 artikler 167 

o Dagsavisen nett og papir - 26 artikler 168 

o TV2 - 16 artikler  169 

• Sektoraviser:  170 

o Khrono - 221 artikler 171 

o Fagpressenytt - 61 artikler 172 

o Universitetsavisa-26 artikler  173 

o Uniforum - 15 artikler 174 

o Forskerforum - 10 artikler 175 

• Studentaviser:  176 

o Universitas - 33 artikler 177 

o Under dusken - 13 artikler 178 

• Andre medier:  179 

o Framtida - 28 artikler 180 

o MSN Norge - 27 artikler  181 

o Nettavisen - 22 artikler  182 

 183 

Det er viktig å påpeke at ikke alt av TV eller radiooppslag er med i disse oversiktene. 184 
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I tillegg til nasjonale medier har vi også vært godt representert i lokale og regionale medier slik 185 

som Bergens Tidende, Adresseavisen, Rogalands Avis, Oppland Arbeiderblad, Avisa Nordland, 186 

Trønderdebatt og Folkebladet. 187 

 188 

  189 
 190 

Vi har i denne perioden sakte med sikkert tatt i bruk NSOs nye grafiske profil. Det innebærer både 191 

at alle sakspapirer og dokumenter nå følger nye maler, alt av ting med logo er blitt skiftet ut og 192 

arbeidet med ekstern kommunikasjon som innebærer grafiske elementer har fått nytt utrykk. 193 
Arbeidsutvalget har denne perioden hatt fokus på å bruke NSOs sosiale medier mer aktivt og 194 

strategisk. Dette som en del av vårt politiske og organisatoriske påvirkningsarbeid. Det har gjort at 195 

vi i løpet av hele perioden har prioritert å produsere og publisere innhold på våre sosiale 196 

mediekanaler som Instagram, Facebook og Twitter i tråd med den nye grafiske profilen. Vi er også 197 

i utarbeidelsen av en sosiale medier strategi. 198 

 199 

 200 

Strategisk samarbeid med eksterne aktører 201 

 202 

Det har vært viktig for arbeidsutvalget denne perioden å jobbe strategisk opp mot og med eksterne 203 

aktører i og tilknyttet universitets- og høyskolesektoren. I rapporten vår vil vi trekke frem 204 

samarbeidet med noen av disse aktørene og håper dette vil gi landsmøtet et godt innblikk i hvilke 205 

samarbeidspartnere vi har jobbet opp mot og med denne perioden. 206 

 207 

Kunnskapsdepartementet 208 

Mange av sakene NSO jobber med og prosesser vi ønsker å påvirke ligger til dette departementet. 209 

Som eksempler her vil vi trekke frem revidering av universitets- og høyskoleloven, nytt 210 

opptakssystem, profesjonsmeldinga, utsynsmeldinga, og saker som økt studiestøtte og flere 211 

https://www.bt.no/tag/be1375a5-c58c-4e6e-ae69-afa27c80fcc9/norsk-studentorganisasjon
https://www.adressa.no/midtnorskdebatt/i/Ll3lAQ/regjeringa-har-sviktet-derfor-stemmer-vi-blaatt
https://www.tronderdebatt.no/a-satse-pa-studiestotta-gir-resultater/o/5-122-60209
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studentboliger. Det har derfor vært viktig for arbeidsutvalget i denne perioden å bygge en god 212 

relasjon til både politisk ledelse og byråkratiet. Det opplever vi å ha fått til og blir i stor grad 213 

involvert og invitert inn i pågående politiske prosesser. Det gir store fordeler å bli involvert i 214 

prosessene, som informasjon og innblikk i saker som behandles politisk, noe som bedrer 215 

mulighetene våre til å påvirke andre politiske aktører rundt regjeringen og mediebildet. 216 

 217 

Kommunal- og distriksdepartementet 218 

Denne perioden har det vært satt i gang en rekke prosjekter som handler om boforhold og 219 
rammevilkår på det private leiemarkedet. For sittende arbeidsutvalg har det vært viktig å prioritere 220 

dette samarbeidet, da om lag 60 % av alle studenter leier privat og påvirkes av hva som skjer på 221 

dette området. Studenter utgjør også en betydelig del av den totale leiemassen i studiebyer.  222 

Høsten 2022 startet kommunal- og distriktsdepartementet opp et arbeid med å se på utfordringene 223 

på det private leiemarkedet etter mye oppmerksomhet rundt temaet de siste årene. Dette arbeidet 224 

har vi koblet oss tett på. Vi har deltatt på en rekke innspillsmøter med politisk ledelse der vi har 225 

løftet utfordringer studenter og unge leietakere møter i leiemarkedet. Dette gjelder blant annet 226 

skyhøy konkurranse, dyre leiepriser, dårlige boforhold, informasjon om rettigheter og plikter, og 227 

vanskeligheter ved å melde ifra om kritikkverdige forhold. Historiene om studenter som leier dyrt 228 

og dårlig florerer og det har vært lett for oss å komme på i media i om disse sakene. Med god 229 

hjelp av NSOs leiemarkedsundersøkelse, gjennomført av Analyse & Tal, har det også vært mulig 230 

å løfte det opp på dagsorden. Det kommer en stortingsmelding om et helhetlig boligmarked, som 231 

vi vil jobbe opp mot. 232 

 233 

I budsjettet for 2023 fikk SV gjennomslag for en gjennomgang av husleieloven. Her har NSO lagt 234 

frem våre innspill til hva gjennomgangen bør se på og hvem som bør være representert i utvalget. 235 

Utvalget er enda ikke satt ned, men vi venter spent på hva som vil komme. 236 

 237 

Helse- og omsorgsdepartementet 238 

Spørsmål om studentenes helse er koblet tett opp mot arbeidet som gjøres i Helse- og 239 

omsorgsdepartementet. Denne våren legger departementet frem en folkehelsemelding, der det 240 

har vært viktig for oss å løfte frem at studenter som gruppe bør nevnes særskilt i meldingen. Opp 241 

mot folkehelsemeldingen har vi vært i dialog med statsråd Ingvild Kjerkol, i debatt under 242 

Arendalsuka og under SHoT lanseringen. Vi har også vært på et møte med statssekretær Ole 243 

Henrik Krat Bjørkholt, hvor vi spilte inn våre prioriteringer og ønsker, som blant annet var egne 244 

tiltak for studenter, bedre tilgang på helsetjenester og mer følgeforskning på studenthelse, slik at vi 245 

kan få mer treffsikre tiltak.  246 

 247 

Opptrappingsplan psykisk helse er en plan som skal særlig ta for seg kommunale tjenester, og 248 

lavterskel tilbud for psykisk helse. Her deltok vi på et innspillsmøte med flere aktører innenfor 249 

utdanningssektoren. I innspillsmøtet løftet vi frem informasjon, koordinering av tjenester og 250 

viktighet av et godt helhetlig tilbud. 251 

 252 

Departementet arbeider også med en stortingsmelding om rusforebygging, her har vi vært på et 253 

møte med statssekretær Ellen Moen Rønning-Arnesen om rusforebygging mot studenter. I dette 254 

https://www.nrk.no/norge/opplevde-leiemarerittet-_-dette-ma-du-passe-pa-1.16049007
https://www.regjeringen.no/no/aktuelt/utvalg-skal-ga-gjennom-husleieloven/id2958379/
https://www.nrk.no/nordland/mugg-i-leiebolig-ble-ikke-fjernet-_-studentorganisasjonen-vil-ha-lovfestet-boligkontroll.-1.16180995
https://student.no/aktuelt/pressemeldinger/et-leiemarked-ute-av-kontroll
https://www.tv2.no/nyheter/innenriks/lars-fekk-sjokk-da-han-sag-standarden-pa-leiligheitene-tragikomisk/14889198/
https://e24.no/naeringsliv/i/ML4zRo/kommunalministeren-ber-utleiere-vise-tilbakeholdenhet
https://student.no/aktuelt/pressemeldinger/brennhett-leiemarked
https://www.regjeringen.no/no/tema/helse-og-omsorg/folkehelse/innsikt/folkehelsemeldingen2023/id2900655/
https://program.arendalsuka.no/event/user-view/18108
https://presse.sio.no/events/presseinvitasjon-fremlegging-av-norges-stoerste-undersoekelse-om-studenters-helse-og-trivsel-shot-2022-101915
https://www.regjeringen.no/no/aktuelt/opptrappingsplan-psykisk-helse/id2907606/
https://www.regjeringen.no/no/aktuelt/kalender/id1330/?name=Helse-%20og%20omsorgsminister%20Ingvild%20Kjerkol&from=13.10.2022
https://www.regjeringen.no/no/aktuelt/stortingsmelding-om-forebyggings-og-behandlingsreform-pa-rusfeltet/id2905279/
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arbeidet har vi tatt opp ulike rammer for forebygging og informasjonsdeling, samtidig som vi har 255 

diskutert behandling, veiledning og oppfølging av studenter og rus. 256 

 257 

Universitets- og høgskolerådet 258 

NSO har to faste plasser i styret til Universitets- og høgskolerådet (UHR) som er fastsatt til leder 259 

og nestleder. I tillegg sitter vi i de strategiske enhetene for utdanning, forskning, innovasjon og 260 

administrasjon, der det diskuteres dagsaktuelle saker innen de respektive områdene., Vi 261 

oppnevner også studenter til fagstrategiske enheter med tilhørende nasjonale fagråd. I år har 262 
samarbeidet med UHR vært spesielt viktig med tanke på skolepenger for internasjonale studenter, 263 

der de har vært en viktig partner i å løfte saken i den offentlige debatten, i høringer og ved andre 264 

anledninger med departementet og politikere til stede.  265 

 266 

Samskipnadsrådet 267 

Samskipnadsrådet er en samling av Norges 14 samskipnader. Vi har deltatt på deres halvårlige 268 

seminarer, samskipnadsmøtet og boligmøte. På samskipnadsmøtet høsten 2022, deltok vi også i 269 

en panelsamtale om studenters vilkår, sett opp mot undersøkelsene som kom samme høst. Vi har 270 

også hatt god og løpende dialog med ny styreleder for samskipnadsrådet, Audhild Kvam, og 271 

tidligere styreleder Hans Erik Stormoen. Vi deler mange av de samme interessene som bygging 272 

av flere studentboliger og sikre gode velferdstjenester for studentene.  273 

Samtidig har vi det siste året hatt noe ulike målsetninger, og vi har derfor ikke vært enige med 274 

Samskipnadsrådet i alle saker, for eksempel i forbindelse med forsinkelsesrenter. Vi opplever 275 

likevel et godt og konstruktivt samarbeid.  276 

 277 

NOKUT – Nasjonalt organ for kvalitet i utdanningen 278 

NOKUT er et statlig uavhengig organ som gjennom evaluering, akkreditering og godkjenning av 279 

kvalitetssystemer, institusjoner og studietilbud har ansvar for å kontrollere kvaliteten på norske 280 

høyere utdanningsinstitusjoner. Vi har hatt mye kontakt med NOKUT i perioden, både gjennom 281 

NSOs oppnevnte studentrepresentant i NOKUT-styret, gjennom forskjellige møtearenaer, 282 

NOKUTs 20 års jubileum med tilhørende konferanse, Studiebarometeret og samarbeid om 283 

forsinkelsesrenter til studenter fra samskipnadene. Vi har i løpet av perioden fått etablert en fast 284 

møtesyklus på tre møter i året i tillegg til løpende dialog.  285 

 286 

SIKT – Kunnskapssektorens tjenesteleverandør  287 

Sikt ble etablert 1. januar 2022 etter en sammenslåing av flere aktører. Sikt har ansvar for mange 288 

av de viktigste tjeneste som brukes i universitets- og høyskolesektoren, deriblant Samordna 289 

opptak, Felles studentsystem, digitale undervisnings- og vurderingsløsninger og mye mer. Det har 290 

derfor vært et mål for arbeidsutvalget å oppnå jevnlig kontakt med Sikt for å kunne påvirke og 291 

diskutere tjenestene de leverer. Vi har hatt flere møter med Sikt og deltok på deres konferanse i 292 

september. Vi har i disse møtene blant annet diskutert digitalt læringsmiljø, digital vurdering og 293 

personvern. Nestleder hadde et innlegg om den digitale studentreisen på Sikt sin konferanse i 294 

september. Leder hadde et av åpningsinnleggene på den årlige digitaliseringskonferansen og 295 

deltok i panelsamtale. 296 

 297 

https://www.samskipnader.no/samskipnadsmotet2022/
https://khrono.no/nokut-sjefen-ut-mot-samskipnadene-burde-ikke-skyve-ansvaret-over-pa-studentene/753160


  

 
 

10 
 

HK-dir - Direktoratet for høyere utdanning og kompetanse 298 

Direktoratet for høyere utdanning og kompetanse (HK-dir) ble etablert 1. juli 2021, etter en 299 

sammenslåing av flere direktorater under Kunnskapsdepartementet. HK-dir har ansvar 300 

forvaltningsoppgaver innen høyere utdanning og kompetansepolitikk. I perioden har vi hatt flere 301 

møter og kontakt med forskjellige parter i HK-dir. Blant annet deltakelse på DigiNorden og på 302 

Erasmusseminaret og ved å samarbeide om norsk fagspråk og retningslinjer for ansvarlig 303 

internasjonalt samarbeid. HK-dir var også invitert til NSOs Høstkonferanse som oppspill til 304 

revideringen av utdanningspolitisk plattform. Vi jobber fortsatt med å få etablert en fast møtesyklus 305 
mellom NSO og HK-dir.  306 

 307 

Lånekassen 308 

Statens lånekasse for høyere utdanning hadde frem til utgangen av 2022 et styre som øverste 309 

organ, hvor NSO hadde en fast representant. Fokuset i styret har vært prioriteringene til 310 

Lånekassen, samt ansettelse av ny administrerende direktør. I desember ble det vedtatt at 311 

Lånekassen skulle endre styringsmodell, og styret ble dermed avviklet. Utenom de faste 312 

styremøtene har vi hatt møter med administrerende direktør, der vi har hatt anledning til å stille 313 

spørsmål og diskutere felles interesseområder innen utdanningsstøtte. For vårsemesteret arbeider 314 

vi sammen med Kunnskapsdepartementet, Lånekassen, ANSA, ONF og EO, om å etablere et 315 

brukerråd som skal sikre kommunikasjon og medvirkning for brukerne av Lånekassen. 316 

 317 

SAIH - Studentenes og Akademikernes Internasjonale Hjelpefond 318 

NSO er medlem av og representert med fast plass i styret til SAIH. Vi har vært involvert i deres 319 

politiske kampanjeutvalg, som i årets kampanje tar for seg studentaktivister som 320 

menneskerettighetsforkjempere. Videre deltok vi og holdt en presentasjon av NSO på SAIH sin 321 

vintersamling, og har jobbet tett sammen for å videreutvikle Students at Risk-ordningen (StAR). 322 

 323 

ESU - European Students’ Union 324 

Som medlem i ESU blir vi invitert til å delta på fire fysiske samlinger i løpet av året, med vertskap 325 

fra et av deres medlemmer. Høsten 2022 deltok vi derfor på European Students' Convention 326 

(ESC) i Aveiro og Board Meeting (BM) i Praha. Der ble det blant annet bestemt at NSO skal være 327 

vertskap for BM87, høsten 2024. Våren 2023 har vi deltatt på ESC i Lund og skal delta på BM i 328 

Tbilisi. Det har vært viktig for oss å være representert på disse møtene, både de formelle og 329 

uformelle. Deltakelse gir oss innflytelse på europeisk høyere utdanningspolitikk og er en viktig 330 

kilde til informasjon om hva som foregår i resten av Europa. I vårt arbeid med ESU har det vært 331 

prioritet å skape arbeidsro for organisasjonen, og få gjennomslag for NSO politikk. Et eksempel på 332 

dette var gjennomslag for en resolusjon om gratis sanitærprodukter ved høyere 333 

utdanningsinstitusjoner. 334 

 335 

NOM - Nordiskt Ordförande Møte 336 

Nordiskt Ordförande Møte (NOM) ble etablert allerede i 1946 og fungerer som et nettverk for 337 

nasjonale studentunioner i Norden og Baltikum. Det er normalt to fysiske samlinger i året, i 338 

kombinasjon med et kort møte. Høsten 2022 var vår svenske søsterorganisasjon SFS vertskap for 339 

NOM i Gøteborg. Det viktigste fra denne samlingen var at vi ble bedre kjent og fikk diskutert veien 340 

https://hkdir.no/arrangement/digital-kompetanse-og-livslang-laering-for-baerekraftig-omstilling-i-norden-diginorden
https://diku.no/arrangementer/erasmusseminaret-for-hoeyere-utdanning-2022
https://www.regjeringen.no/no/aktuelt/kjetil-moen-blir-administrerende-direktor-i-lanekassen/id2953296/
https://www.regjeringen.no/no/aktuelt/endringer-i-lanekassen/id2952363/
https://student.no/aktuelt/nyheter/vi-skal-arrangere-board-meeting-for-esu
https://student.no/aktuelt/nyheter/vi-skal-arrangere-board-meeting-for-esu
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videre for nettverket. Våren 2023 var det planlagt at Litauen skulle stå for vertskapet. Denne 341 

samlingen ligger an til å bli digital, på grunn av manglende finansiering. Arbeidsutvalget opplever 342 

nettverket som viktig for å få politiske gjennomslag i ESU. Derfor har det blitt jobbet strategisk for å 343 

styrke nettverket. 344 

 345 

ESN - Erasmus Student Network  346 

ESN oppgir selv å være den største studentforeningen for internasjonale studenter i Europa. 347 

Høsten 2022 deltok vi på deres halvårlige generalforsamling i Tromsø. Dette var for å få en 348 
kontaktflate mot det internasjonale studentmiljøet i Norge. Der fikk vi presentert oss selv og 349 

utvekslet informasjon. ESN oppgir at det var nyttig for dem i deres arbeid med å representere 350 

internasjonale studenter, å få innblikk i hvordan studentmedvirkning i Norge og norsk høyere 351 

utdanning fungerer. For vår del var det en fin arena for å få utvekslet tanker og ideer med 352 

internasjonale studenter i Norge, om deres studiesituasjon. 353 

 354 

 355 

Handlingsplanen for 2022/2023 356 

 357 

Gjennomslag for NSOs krav til statsbudsjettet. 358 

 359 

NSOs statsbudsjettprioriteringer er noe av det mest omfattende arbeidet i løpet av et år. Det tar 360 

lang tid å få gjennomslag for de store langsiktige sakene, noe som er årsaken til at NSOs 361 

statsbudsjettkrav ofte er de samme fra år til år. I perioden har vi jobbet opp mot statsbudsjettet for 362 

2023, og for 2024. Statsbudsjettkravene vedtas av sentralstyret, og ble i 2022 vedtatt på SST3. I 363 

tillegg til å jobbe opp mot selve statsbudsjettet før det vedtas, jobber vi også opp mot revidering av 364 

statsbudsjettet som gjerne skjer et halvt år etter at det er blitt vedtatt. Vi har derfor i perioden også 365 

jobbet opp mot revidert nasjonalbudsjett for 2023. 366 

 367 

For vår del startet arbeidet med statsbudsjettprioriteringene for 2023 allerede 1. juli, og vi har 368 

jobbet med prioriteringene gjennomgående i perioden. Vi har brukt mye tid på å planlegge og 369 

gjennomføre møter med politikere og andre organisasjoner for å påvirke dem til å prioritere våre 370 

krav. I tillegg har vi brukt mye tid på å selge inn saker om våre statsbudsjettkrav til media for å 371 

sette dem på dagsordenen og gjøre våre prioriteringer viktig også for opinionen. 372 

 373 

NSOs krav til statsbudsjettet for 2023 var: 374 

• Studiestøtten økes og knyttet til 1.5 ganger grunnbeløpet i folketrygden. 375 

• Det skal gis tilskudd til bygging av 3000 nye studentboliger og oppgradering av 2000 376 

studentboliger, med et mål om 20 prosent nasjonal dekningsgrad. 377 

• Minst 40 prosent av studielånet skal konverters til stipend ved oppnådde studiepoeng. 378 

• Studenter skal inkluderes i dagpengeordningen. 379 

 380 

https://student.no/aktuelt/statsbudsjettet-2023
https://student.no/om-nso/arrangementer/saker-til-sst3-22-23
https://student.no/aktuelt/statsbudsjettet-2023/nsos-statsbudsjettarbeid-2023?highlight=WyJzdGF0c2J1ZHNqZXR0Il0=
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Studiestøtte: Det største av disse fire kravene, er kravet om økt studiestøtte. For 2023 ville det 381 

kostet om lag 2.2 milliarder kroner å øke studiestøtten til 1.5 G. Det har derfor vært her vi har lagt 382 

ned det største støtet.  383 

 384 

Regjeringens la frem sitt forslag til budsjett for 2023 den 6. oktober 2022. I forslaget ble 385 

studiestøtten foreslått justert med 2.8 %, som følge av at regjeringen gjorde en teknisk endring i 386 

tidspunktet for utregningen av studiestøtten. Justeringen har tidligere blitt gjort tidligere på året, 387 

noe som førte til større avstand mellom det tallet studiestøtten har blitt justert med, og den faktiske 388 
prisveksten i samfunnet. Ved å flytte justeringstidspunktet til senere på året vil den trolig samsvare 389 

bedre med det generelle prisnivået. Regjeringens forslag tilsvarte 3 608,- kroner mer i året, eller 390 

328,- kroner mer i måneden per student. Etter budsjettforliket med SV ble studiestøtten økt fra 391 

regjeringens forslag. Studiestøtten økte her med 7%, som tilsvarer en økning på 9 022,- kroner 392 

mer i året, eller 820,- kroner mer i måneden per student fra studieåret 2022/2023 til studieåret 393 

2023/2024. Dette er den største økningen i kroner og øre siden 2002. Dessverre blir ikke denne 394 

økningen den seieren vi hadde håpet på da inflasjonen har sørget for at prisene øker tilsvarende. 395 

I arbeidet med å øke studiestøtten har tallene som kom fra SHoT og Levekårsundersøkelsen blant 396 

studenter 2021 vært viktige verktøy for å vise viktigheten av at studentøkonomien styrkes. NSOs 397 

studentbudsjett har også vært flittig brukt. Vi har brukt prisstigningen hele høsten, økende 398 

strømpriser og inflasjonen på dagligvarer vinteren 2023 til å aktualisere studiestøttedebatten. 399 

 400 

Studentboliger: Vi har blant annet brukt tall fra studentboligundersøkelsen for 2022 og køtallene 401 

for studentboliger til å løfte dette kravet. For å kunne realisere flere studentboligprosjekter økte 402 

regjeringen kostnadsrammen for studentboliger, men økte ikke tilskuddssatsen med det samme 403 

nivået. Realiteten av denne endringen er at studentsamskipnadene kan bygge flere studentboliger 404 

i en tid hvor byggekostnadene øker, men at studentene må ta de ekstra kostnadene selv over for 405 

eksempel husleien. 406 

 407 

Konverteringsordningen: I 2019 ble det gjort en endring i konverteringsordningen fra studielån til 408 

stipend som gjør at kun 25 prosent av studielånet blir omgjort til stipend ved 409 

studiepoengproduksjon og de resterende 15 prosentene ved avlagt grad. Dagens 410 

konverteringsordning gjør at studenter som bytter studie, tar årsstudium, er under etter- og 411 

videreutdanning, eller som av ulike årsaker faller fra studieløpet, sitter igjen med mer gjeld.  412 

Vi har løftet konverteringsordningen opp mot partiene i regjering, og budsjettpartnere, når vi har 413 

diskutert statsbudsjett for 2023, for å lodde stemningen. I dialogen med partiene fikk vi tydelige 414 

signaler på at de ikke ønsket å prioritere konverteringsordningen. Som følge av dette tok 415 

arbeidsutvalget en avgjørelse på at det ikke var politisk handlingsrom for gjennomslag på dette 416 

statsbudsjettkravet, og ønsket heller å prioritere opp andre krav. 417 

 418 

Dagpengeordningen: Korona-pandemien har gjort det tydelig at studenter mangler et 419 

sikkerhetsnett dersom man mister deltidsjobben man er avhengige av for å ha råd til 420 

levekostnader ved siden av studiene. Slik regelverket er i dag vil to arbeidstakere som jobber like 421 

mye oppleve at de har ulike rettigheter, der en kan få dagpenger, og den andre som studerer, ikke 422 

får dagpenger. 423 

https://student.no/aktuelt/pressemeldinger/en-av-tre-studenter-sliter-psykisk-det-er-pa-tide-a-finne-losninger-som-fungerer
https://www.ssb.no/utdanning/hoyere-utdanning/artikler/studenters-levekar-2021.en-levekarsundersokelse-blant-studenter-i-hoyere-utdanning
https://www.ssb.no/utdanning/hoyere-utdanning/artikler/studenters-levekar-2021.en-levekarsundersokelse-blant-studenter-i-hoyere-utdanning
https://student.no/images/Studentboligunders%C3%B8kelsen_2022_1.pdf
https://www.samskipnader.no/l/mangelen-pa-studentboliger-er-et-politisk-ansvar/
https://www.samskipnader.no/l/mangelen-pa-studentboliger-er-et-politisk-ansvar/
https://www.regjeringen.no/no/aktuelt/tilskudd-til-studentboliger-for-2023/id2950563/
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 424 

Det har allikevel ikke vært enkelt å arbeide med dagpengeordningen i statsbudsjettet for 2023. Å 425 

inkluderes i dagpengeordningen er først og fremst et lovarbeid, ikke et statsbudsjettkrav. Det vil 426 

ikke hjelpe å få penger over statsbudsjettet til studenter som går på dagpenger, dersom studenter 427 

ikke har lov til å ta ut dagpenger. Derfor må det heller sees på en lovendring, før det kan arbeides 428 

for midler over statsbudsjettet.  429 

 430 

I revidering av dette statsbudsjettet har arbeidsutvalget vedtatt å prioritere å stoppe skolepenger, 431 
da dette er siste sjanse før det innføres ved semesterstart i august 2023. 432 

I desember 2022 startet vi arbeidet mot statsbudsjettet 2024. Her vedtok sentralstyret vårt krav. 433 

 434 

NSOs krav til statsbudsjettet for 2024 er: 435 

• Studiestøtten økes og knyttes til 1.5 ganger grunnbeløpet i folketrygden. 436 

 437 

Ved å gå fra fire til ett krav vil NSOs arbeid opp mot statsbudsjettet spisse seg enda mer enn 438 

tidligere. Vi er allerede godt i gang med å skape oppmerksomhet i media om studentenes 439 

økonomiske situasjon, som blir vanskeligere med den store prisveksten som er i samfunnet. 440 

Arbeidsutvalget startet opp arbeidet i januar 2023. Før regjeringens budsjettkonferanse i mars 441 

2023 har vi prioritert å gjennomføre møter med partiene i posisjonen samt deres ungdomspartier. 442 

Fremover mot sommeren blir det viktig å virkelig sette studiestøtte på dagsorden i media og sørge 443 

for at dette blir en viktig sak for politikerne og velgerne. Mot sommeren vil vi også møte de andre 444 

partiene på Stortinget for å løfte frem #studentkravet for 2024 og gjøre det tydelig for regjeringens 445 

budsjettpartner SV hva som er studentenes prioritering. 446 

 447 

Å videreutvikle organisasjonen, med spesielt fokus på NSO etter pandemien og hvordan 448 

NSO best kan møte endringene i, og holde seg relevant for, studentmassen. 449 

 450 

Gjennom perioden har vi fokusert på hvordan vi kan videreutvikle arrangementene og møtene 451 

NSO gjennomfører for å i bedre grad treffe medlemslagene og våre tillitsvalgte sine behov. Her vil 452 

vi spesielt trekke frem ledersamlingene, hvor vi har forsøkt å trekke en rød tråd gjennom hver 453 

ledersamling. Arbeidsutvalget har jobbet for at ledersamlingene ikke bare skal være en 454 

nettverksarena, men også en arena for å løfte pågående politiske og organisatoriske debatter. 455 

Sentralstyret for perioden 21/22 vedtok på sitt siste sentralstyremøte et mandat for en 456 

arbeidsgruppe som skal gjennomgang av NSOs demokratiske organer og arbeidsutvalget har 457 

oppnevnt arbeidsgruppen. Arbeidsgruppen skal levere sitt endelige arbeid til sentralstyremøte 3 458 

kommende periode, og det neste arbeidsutvalget skal supplere arbeidsgruppen med et medlem. 459 

Vi har gitt et skriftlig innspill til arbeidsgruppen om hva vi som arbeidsutvalget mener det er viktig 460 

at de undersøker i sitt arbeid. 461 

 462 

Under ledersamlingen som ble gjennomført i Kristiansand 23.-25. september hadde vi en egen 463 

bolk om "NSO – en organisasjon i endring?" for å samle inn innspill og tanker fra 464 

medlemslagslederne om hvordan NSO bør/ikke bør arbeide i fremtiden, hvilke arrangementer 465 

organisasjonen skal ha og hvordan vi bør være organisert. Det var gode og givende diskusjoner, 466 
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og notatene fra bolken ble oversendt til arbeidsgruppen til gjennomgang av NSOs demokratiske 467 

organer, og tatt med i hvordan vi ønsker å organisere ledersamlingene i fremtiden. 468 

Under ledersamlingen som ble gjennomført i starten av vårsemesteret forsøkte vi å dele 469 

medlemslagene opp i grupper tilsvarende deres strukturer og organiseringer. Dette gav gode 470 

resultater i dynamikken internt i gruppene, og er en ny måte å sette opp gruppearbeid på som vi 471 

mener NSO bør videreføre. 472 

 473 

En stor endring som vi forsøker i år, er å endre på hvordan NSO arrangerer formøtet til 474 
landsmøtet. Istedenfor å ha formøtet rundt én måned før landsmøtet, gjennomfører vi det i år 475 

dagen før landsmøtet, supplert med to webinarer i forkant og digitale møter med 476 

delegasjonslederne. Målet med å gjøre denne endringen er å redusere belastningen det er for 477 

delegater å delta på landsmøtet, samtidig som vi kan ta i bruk selve landsmøtesalen på formøtet. 478 

Det har blitt utarbeidet et dokument kalt Landsmøtet på 1-2-3, som ble sendt ut med 479 

kunngjøringen av landsmøtet, som et tiltak for å legge til rette for at nye delegater skal kunne delta 480 

på landsmøtet. I skrivende stund arbeider vi nå med å utvikle en ressursbank for tillitsvalgte i NSO 481 

og medlemslagene, som vi ønsker å tilgjengeliggjøre for hele organisasjonen på student.no. 482 

 483 

At det skal være et mål å styrke medlemslagenes og komitéenes medvirkning og posisjon i 484 

organisasjonen. 485 

 486 

Dette har vært et viktig punkt som har vært gjennomgående for vårt arbeid i perioden. En av de 487 

viktigste prioriteringene har vært å systematisere dialogen og kommunikasjonen vi som 488 

arbeidsutvalg har med medlemslag og komiteer, for å sikre lik, rettferdig og forutsigbar dialog 489 

mellom kontoret og medlemslagene og komiteene. 490 

 491 

Vi har fordelt ansvar internt i arbeidsutvalget for å følge opp de ulike medlemslagene og 492 

komiteene i perioden, som er en god praksis NSO har. Når det kommer til oppfølging av de ulike 493 

komiteene ser vi det derimot som hensiktsmessig at noe av det administrative 494 

oppfølgingsansvaret i større grad flyttes over til sekretariatet, for å sikre kontinuitet og frigjøre tid til 495 

politisk påvirkningsarbeid. 496 

 497 

Som arbeidsutvalg har vi dratt på medlemslagbesøk til de fleste medlemslag, og hatt digitale 498 

møter med samtlige. Videre har vi jevnlig holdt kurs for medlemslag som har etterspurt dette, og 499 

bistått i deres politiske og organisatoriske arbeid. I perioden har det blitt gjennomført tre 500 

ledersamlinger, en før sommeren i regi av det forrige arbeidsutvalget, en i september og en i 501 

slutten av januar. Det er én ledersamling mer enn tidligere år. 502 

 503 

Vi har videreført de digitale møtene for medlemslagene, men gjort justeringer i disse etter 504 

tilbakemeldinger fra medlemslagene. Endringen i forrige periode som førte til at sentralstyret, de 505 

politiske komiteene, kontrollkomiteen og valgkomiteen ble invitert til møtene har blitt reversert, 506 

etter et tydelig ønske fra medlemslagslederne på ledersamlingen før sommeren og i dialog med 507 

de ulike medlemslagslederne. I ettertid har vi igjen begynt å invitere kontrollkomiteen og 508 

valgkomiteen til disse digitale møtene, etter individuelle ønsker fra de respektive komiteene. 509 
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Sentralstyret ble også invitert til det digitale medlemslagsmøtet i forkant av SST3, slik at de kunne 510 

lytte til medlemslagenes tanker om NSOs statsbudsjettkrav for 2023. På de digitale 511 

medlemslagsmøtene har vi som arbeidsutvalget prioritert å ha en mer fastsatt struktur, med en 512 

tydelig agenda for innholdet i de respektive møtene. Vi har valgt å videreføre medlemslagenes 513 

runde, hvor medlemslagene kan orientere om viktige saker som pågår lokalt og informere 514 

hverandre om sitt arbeid. Sakene vi som arbeidsutvalg har valgt å løfte i møtene har vært rettet 515 

mot pågående politiske prosesser, slik at vi har hatt anledning til å lytte til hva som er viktig for 516 

medlemslagene, samt diskutere sakene med medlemslagene mens de pågår. 517 
Vi har gjennomført to høringsrunder blant medlemslagene og de politiske komiteene i forbindelse 518 

med behandlingen av politiske plattformer på landsmøtet. Videre har vi også gjennomført alle 519 

sentralstyremøtene i perioden ved utdanningsinstitusjoner tilknyttet våre medlemslag, istedenfor å 520 

benytte oss av kontoret eller hotell til dette. 521 

 522 

Arbeidsutvalget opplever å ha hatt et godt samarbeid med samtlige av de politiske komiteene 523 

gjennomgående i perioden. Rett etter sommeren utarbeidet vi felles maler for de politiske 524 

komiteenes fremdriftsplaner og rapporter til sentralstyremøtene, og har positive opplevelser med 525 

hvordan disse har fungert. I forbindelse med arbeidet med politiske plattformer til landsmøtet ble 526 

fremdriftsplanene for de politiske komiteene revidert i samråd med dem, og alle komiteene ble 527 

involvert i begge høringsrundene. 528 

 529 

Etter et tydelig ønske fra noen av de politiske komiteene har vi startet en prosess med å revidere 530 

dokumentet Retningslinjer for politiske komiteer og fagrådet slik at retningslinjene i større grad 531 

imøtekommer de politiske komiteenes behov. Her har vi fått flere innspill fra de politiske 532 

komiteene, og arbeider i skrivende stund med å revidere retningslinjene. 533 

Vi har hatt dialog med kontrollkomiteen når det har vært nødvendig i perioden, og også 534 

gjennomført møter når det har vært behov for dette. Som arbeidsutvalg opplever vi at 535 

kontrollkomiteen er gode til å gi oss svar og bidra med sine perspektivet når vi har sett behov for 536 

dette. 537 

 538 

Valgkomiteen har en viktig rolle med å aktivt finne gode kandidater til verv i organisasjonen, 539 

snakke med kandidater, inspirere kandidater og innstille til nevnte verv. Vi har prioritert å 540 

videreføre praksisen med å invitere valgkomiteen til ulike arrangementer i NSO, samt stilt egnede 541 

lokaler tilgjengelig for valgkomiteen på disse arrangementene til eventuelle møter eller samtaler 542 

med interesserte tillitsvalgte. Valgkomiteen har i dag ikke retningslinjer for sitt arbeid. I dialog med 543 

sittende valgkomite har derfor arbeidsutvalget startet arbeidet med å utarbeide retningslinjer, som 544 

vil gi bedre rammer og mer forutsigbarhet for neste års komite. 545 

Et organ som ikke nødvendigvis kan regnes som en komité, er Fagrådet. Vår opplevelse er at 546 

Fagrådet ble satt til siden og nedprioritert under pandemien, og vi har gjort endringer for å tilpasse 547 

organet til en mer digitalisert hverdag. Vi har derfor gått over til å gjennomføre møter i Fagrådet 548 

digitalt, og inviterte også Fagrådet til Høstkonferansen, som ikke har vært praksis tidligere. Dette 549 

er tiltak vi vil evaluere i slutten av vår periode. 550 

 551 
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Å styrke studentenes utdanningskvalitet slik at studentstemmen blir hørt. 552 

Utdanningskvaliteten skal stå sterkt ved arbeidet for desentralisert utdanning og 553 

langtidsplan for livslang læring. 554 

 555 

Å styrke utdanningskvaliteten og å sikre at studentstemmen blir hørt er noen av NSOs viktigste 556 

fanesaker. Dette er gjennomgående i alt vi gjør, og hovedvekten av arbeidet gjøres gjennom 557 

høringsarbeid, stortingsmeldinger, NOUer og møter med parter i sektoren og relevante politikere. 558 

I starten av januar la en ekspertgruppe frem en rapport om kvalitets- og akkrediteringskrav for å bli 559 
universitet. Gruppen ble satt ned av KD i 2022 og har sett på mulige endringer i kravene for å bli 560 

universitet. Flere av endringene i rapporten er i tråd med innspill vi sendte inn til gruppen i høst. Vi 561 

synes det er spesielt positivt at de foreslår at det er NOKUT som skal avgjøre hvorvidt en 562 

institusjon får akkreditering eller ikke, og ikke kongen i statsråd. Vi valgte derfor å fokusere på 563 

dette i media. 564 

 565 

Vi har også koblet oss på arbeidet med å revidere standardene og retningslinjene for 566 

kvalitetssikring i European Higher Education Area (EHEA) for å løfte NSOs politikk til et 567 

internasjonalt nivå. I forbindelse med det deltok vi på European Quality Assurance Forum, der vi 568 

diskuterte hvordan innretting av kvalitetssikring og kvalitetssystemer fungerer på et europeisk nivå. 569 

Den viktigste stortingsmeldingen som har vært på fag-, utdannings- og kvalitetsfeltet denne 570 

perioden er Utsynsmeldingen. Målet for Utsynsmeldingen er å peke på de viktigste 571 

kompetansebehovene i arbeids- og samfunnslivet fremover, og bidra til at innbyggerne i hele 572 

landet har tilgang til utdanning. Det er store udekkede arbeidskraft- og kompetansebehov i 573 

arbeidslivet, og det er grunn til å tro at utfordringene vil bli enda større fremover grunnet aldrende 574 

befolkning og et begrenset økonomisk handlingsrom. Dette meldingsarbeidet har vi fulgt tett, og 575 

aktivt fremmet NSOs politikk. Både gjennom en nedsatt arbeidsgruppe med representanter fra 576 

universiteter og høyskoler, egne møter med Kunnskapsdepartementet, flere skriftlige innspill og 577 

gjennom offentlig debatt i media. Her har det vært spesielt viktig å ivareta studentenes ønsker i 578 

dimensjonering, generiske ferdigheter og viktigheten av å løfte dagens allerede etablerte 579 

studietilbud. 580 

 581 

NOKUTs årlige Studiebarometer er et av studentenes viktigste arenaer for å fortelle om sin 582 

opplevde studiekvalitet, og et viktig verktøy både for arbeidsutvalget og for lokale 583 

studentdemokratier i sitt arbeid med kvalitet i utdanningene. I forbindelse med lanseringen i 584 

februar har vi hatt flere mediesaker både i nasjonale medier og sektormedier, vært i debatter og 585 

hatt møter med politikere på Stortinget. Studiebarometeret viser flere negative trender, spesielt 586 

knyttet til tilfredshet, sosialt læringsmiljø og tidsbruk. Grunnet trendene inviterte statsråd Ola 587 

Borten Moe inn til et sektormøte om studentenes studiesituasjon. Her diskuterte vi overordnet om 588 

studentenes perspektiver på studiekvalitet og arbeid ved siden av studier. 589 

 590 

I perioden har det skjedd mye på digitaliseringsfronten i universitets- og høyskolesektoren som 591 

påvirker utdanningskvaliteten og det har derfor vært et viktig tema for arbeidsutvalget å være 592 

koblet på. Sektoren har fått en ny handlingsplan for digital omstilling. Her har NSO fått flere 593 

gjennomslag, deriblant om viktigheten av kompetanseheving for både studenter og ansatte. 594 

https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/kvalitets-og-akkrediteringskrav-for-norske-universiteter/id2958085/
https://www.regjeringen.no/contentassets/49764c71fdd94021b4b7fa20dbe06231/nso-innspill-til-akkrediteringsutvalget.pdf
https://eua.eu/events/123-2022-european-quality-assurance-forum.html
https://www.regjeringen.no/no/aktuelt/regjeringen-vil-legge-frem-en-melding-om-fremtidens-kompetansebehov/id2924558/
https://www.studiebarometeret.no/no/
https://hkdir.no/vaare-tenester/handlingsplan-for-digital-omstilling-i-hoeyere-utdanning-og-forskning
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Kunnskapsdepartementet nedsatte i 2021 en ekspertgruppe som ser på digital læringsanalyse. Vi 595 

har ved flere anledninger bidratt med innspill og perspektiver inn i dette arbeidet. Digitalisering har 596 

også muliggjort å tilby studier på nye fleksible måter, noe som har stått sentralt i debatten om 597 

fleksible og desentrale utdanningstilbud. 598 

 599 

Desentralisert utdanning har vært en tydelig prioritering fra politisk ledelse i 600 

Kunnskapsdepartementet. Arbeidsutvalget har i perioden jobbet med å tilegne oss mer 601 

kompetanse om desentralisert utdanning og studiesentre. Det har vært helt nødvendig for at vi har 602 
og skal kunne påvirke regjeringens arbeid på dette området. I denne debatten har vi vært tydelige 603 

på at det er viktig å alltid prioritere kvaliteten i utdanningstilbudene og sikre dem tilstrekkelig 604 

finansering.  605 

 606 

Videre har vi videreført arbeidet opp mot Universitets- og høgskolerådet om at 607 

utdanningsinstitusjonene må legge bedre til rette for de lokale studentdemokratiene, slik at 608 

studentstemmen deres kan bli hørt og gjennom dette styrke utdanningskvaliteten. Viktigheten av 609 

de lokale studentstemmene har og å gi dem verktøyene de trenger for å kunne påvirke har vært 610 

en gjenganger i dette arbeidet. 611 

 612 

Som et verktøy for å jobbe med dette punktet har vi vært i kontakt med riksrevisjonen, som skulle 613 

fremlegge en rapport om kvaliteten i høyere utdanning i utgangen av 2022. Denne rapporten ble 614 

dessverre forsinket, og den kommer ikke før våren 2023. Vi får nok liten anledning til å jobbe med 615 

denne rapporten, men den vil nok i stor grad prege starten av perioden til det kommende 616 

arbeidsutvalget. 617 

 618 

At studentenes velferd skal styrkes med spesielt fokus på å sikre og utvikle studentenes 619 

økonomiske situasjon og rettigheter i gjennomgangen av studiefinansiering som er 620 

annonsert i regjeringsplattformen. 621 

 622 

Et vesentlig element for arbeidet med dette punktet har vært gjennomgangen av 623 

studiefinansieringsordningen. Selve gjennomgangen av studiefinansieringen som ble annonsert i 624 

regjeringsplattformen har enda ikke blitt gjennomført, og det ligger ikke an til at det kommer en 625 

større gjennomgang slik som vi forventet når handlingsplanen ble vedtatt. Vi har dog ikke latt dette 626 

stoppe oss i arbeidet for å styrke studentenes velferd og jobbe for å bedre studenters økonomiske 627 

situasjon på flere måter. 628 

 629 

Vårt arbeid med å sikre og utvikle studentenes økonomiske situasjon må sees i sammenheng med 630 

vårt arbeid for økt studiestøtte. Dette er redegjort for under punktet om gjennomslag for NSOs 631 

statsbudsjettkrav. I tillegg til å jobbe for økt studiestøtte er det viktigste vi har fått til en ny runde 632 

med strømstøtte for studenter. 633 

 634 

Høsten 2022 fikk vi en ny runde med strømstøtte lik den vi fikk våren 2022. Studentene fikk 210 635 

millioner kroner av totalt 428 millioner kroner som ble lagt på bordet til tillegg i inneværende 636 

statsbudsjett. Det tilsvarte en støtte på 1 500,- kroner per student. Våren 2023 ligger det foreløpig 637 

https://laringsanalyse.no/
https://www.regjeringen.no/contentassets/cb0adb6c6fee428caa81bd5b339501b0/no/pdfs/hurdalsplattformen.pdf
https://student.no/aktuelt/statsbudsjettet-2023/nsos-krav-til-statsbudsjettet-2023
https://student.no/aktuelt/1500-kroner-i-stromstipend-til-studenter
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ingen ekstraordinære støtteordninger på bordet for å sikre at studenter og andre klarer å møte den 638 

store prisveksten på dagligvarer og andre nødvendigheter. Arbeidsutvalget jobber derfor nå med å 639 

sikre støtteordninger for studenter som sikrer at vi kan møte ikke bare økte strømpriser, men økte 640 

priser i samfunnet generelt. Vi har i den anledning løftet ulike forslag for politikerne. 641 

Det politiske handlingsrommet for å styrke studentenes velferdstilbud utover den økonomiske 642 

situasjonen har vært begrenset, da de fleste velferdstilbud krever penger. Strammere budsjetter, 643 

inflasjon, strømkrise og krig har gjort at andre politiske prioriteringer har gått foran for politikerne, 644 

slik vi opplever det. 645 
 646 

Til tross for trangere rammer har vi jobbet med det brede velferdstilbudet etter beste evne. I tillegg 647 

til å jobbe med å øke studiestøtten, bedre studentenes økonomiske situasjon og med å styrke 648 

studenters helsetilbud som man kan lese om i punkt over og under, har vi jobbet for å løfte 649 

rammevilkårene for studentfrivilligheten. 650 

 651 

Frivillighet, studentaktivitet og idrett har vi løftet opp i en rekke prosesser og debatter, både for 652 

enkeltindividets mulighet til å delta i frivillighet, men også frivillighetens vilkår for å drifte forsvarlig. 653 

Vi har vært tydelige på at studentenes velferdsbehov må defineres lokalt, sammen med det lokale 654 

studentdemokratiet og at studentfrivilligheten må ha rom og plass til å drive sin aktivitet. 655 

Et element som påvirker studenters mulighet til å ta del i studentfrivilligheten er tiden man har “til 656 

overs”, etter tiden man bruker til å studere og jobbe. Vi har ved flere anledninger løftet 657 

studentenes arbeidsbelastning som en årsak til at færre har tid og energi til å ta del i 658 

studentfrivilligheten. 659 

 660 

I Studenters levekår 2021 er studentenes arbeidsbelastning et av de store funnene.  661 

Levekårsundersøkelsen er en undersøkelse gjennomført av statistisk sentralbyrå (SSB) for 662 

studenter i høyere utdanning. En ny gjennomførelse av denne undersøkelsen var et viktig 663 

gjennomslag for NSO. Undersøkelsen ble gjennomført i 2021 med to representanter fra NSO i 664 

referansegruppen, Jonas Økland og Olea Norset. Sist levekårsundersøkelse blant studenter kom 665 

ut var i 2011 (gjennomført i 2010), nos som gav oss muligheten til å sammenligne data over en 666 

lengre periode.  667 

 668 

Under lanseringen sendte vi ut en pressemelding, hvor hovedfokuset var den økende 669 

arbeidsbelastningen blant studenter. Vi deltok også denne dagen på en panelsamtale under 670 

Arendalsuka for å diskutere funnene. 671 

 672 

De viktigste funnene vi har fokusert på i oppfølgingsarbeidet er økt arbeidsbelastning, hvorfor 673 

studenter jobber ved siden av studiet, og hvordan de dekker egne utgifter. Vi har videre brukt 674 

tallene fra undersøkelsen i statsbudsjettarbeidet. 675 

 676 

Et helhetlig helsetilbud hvor terskelen til å oppsøke helsehjelp senkes, ved at kvalitet økes, 677 

og ventetid samt økonomisk belastning reduseres, særlig angående tannhelse. Psykisk 678 

helse må prioriteres, blant annet med fokus på læringsmiljø og forebygging. 679 

 680 

https://program.arendalsuka.no/event/user-view/18781
https://www.nrk.no/mr/studentar-vil-ikkje-jobbe-som-frivillige_-faerre-konsertar-i-volda_-alta-og-sogndal-1.16258578
https://www.universitas.no/campus-forening-fritid/campus-etter-morkets-frembrudd/361882
https://framtida.no/2022/08/17/undersoking-norske-studentar-rapporterer-om-darlegare-helse
https://framtida.no/2022/08/17/undersoking-norske-studentar-rapporterer-om-darlegare-helse
https://www.ssb.no/utdanning/hoyere-utdanning/artikler/studenters-levekar-2021.en-levekarsundersokelse-blant-studenter-i-hoyere-utdanning/_/attachment/inline/f4a4b2a5-ffc5-4d85-88db-09b7055774d1:27db3ac59750f6f3f9482c9d8aba00b09500c71b/RAPP2022-34.pdf
https://student.no/aktuelt/nar-jobben-gar-utover-studiet
https://program.arendalsuka.no/event/user-view/17391
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Vi har i denne perioden jobbet aktivt opp mot prosesser som folkehelsemeldingen, 681 

opptrappingsplanen på psykisk helse, samt stortingsmeldingen for forebygging av rusbruk.  682 

Vi har hatt møter med politisk ledelse i Helse- og omsorgsdepartementet for å komme med NSO 683 

sine krav til de prosessene, med særlig vekt på forebyggende tiltak. For folkehelsemeldingen som 684 

skal legges frem våren 2023, har vi hatt som overordnet fokus at studenter skal bli inkludert og 685 

prioritert i selve meldingen. Dette har statsråd Ingvild Kjerkol sagt at de skal gjøre, det gjenstår nå 686 

å se om hun holder ord. 687 

 688 
Vi har og vært ute i media en rekke ganger for å kommentere på tilgang på helsetjenester, både 689 

for kapasitet og for kostnadene knyttet til dette. Et fokusområde har vært at studenter skal ha 690 

tilgang på primærhelsetjenester, samtidig som man har en personlig økonomi som tillater deg å 691 

benytte deg av de tjenestene.  692 

 693 

Fra 1. januar 2023 har unge voksne fra året de fyller 21 år, til og med året de fyller 26 år, rett til et 694 

utvidet fylkeskommunalt tannhelsetilbud. Dette tilbudet innebærer at man betaler 50 prosent av 695 

fylkeskommunens egne takster for tannbehandling. 696 

 697 

Studentenes helse- og trivselsundersøkelse (SHoT-undersøkelsen) 2022 ble gjennomført mellom 698 

8. februar - 13. mars 2022. Undersøkelsen drives av FHI (folkehelseinstituttet) på oppdrag fra 699 

Sammen (Studentsamskipnaden på Vestlandet), SiO (Studentsamskipnaden i Oslo) og Sit 700 

(Studentsamskipnaden i Gjøvik, Ålesund og Trondheim). Formålet for undersøkelsen er å 701 

kartlegge hvordan studentenes helse- og trivselsituasjon er nå. Dette er Norges største 702 

studentundersøkelse om temaet, som kommer hvert fjerde år. 703 

 704 

NSO deltok i en debatt under Arendalsuka og snakket om resultatet som ble sluppet før selve 705 

lanseringen av undersøkelsen. Vi fokuserte på hvordan vi best mulig kan legge til rette for at 706 

studenter kan delta i de viktige arenaene, og ha en hverdag der man har tid til et sosialt liv. Videre 707 

sendte vi ut pressemelding på temaet, og har jobbet aktivt med å belyse problematikken, men 708 

viktigst, å fokusere på løsninger og tiltak. 709 

 710 

Selve undersøkelsen og svarene ble lansert 8. september hvor leder deltok i en panelsamtale med 711 

blant annet Ingvild Kjerkol (Helse- og omsorgsminister) og Ola Borten Moe (Høyere utdanning og 712 

forskningsminister). Videre gikk vi ut med en pressemelding om resultatene, og kom med en 713 

tydelig forventing om at det skal prioriteres løsninger fremfor å bare gjennomføre flere 714 

undersøkelser. Selv med et presset mediebilde den 8. september hvor Dronningen av England 715 

gikk bort, klarte vi å holde mye oppmerksomhet rundt temaet, og fikk delta på Dagsnytt 18 med 716 

Ingvild Kjerkhol. Vi har videre brukt tallene fra denne undersøkelsen opp mot blant annet 717 

statsbudsjettkravet og arbeidet med folkehelsemeldingen. 718 

 719 

UH-sektoren skal ta ansvar for å nå FN sine bærekraftsmål i samsvar med Agenda 2030, og 720 

det skal jobbes for et globalt samarbeid for å nå målene. 721 

 722 

https://www.regjeringen.no/no/tema/helse-og-omsorg/folkehelse/innsikt/folkehelsemeldingen2023/id2900655/
https://www.regjeringen.no/no/aktuelt/opptrappingsplan-psykisk-helse/id2907606/
https://www.regjeringen.no/no/aktuelt/stortingsmelding-om-forebyggings-og-behandlingsreform-pa-rusfeltet/id2905279/
https://www.nrk.no/osloogviken/norske-studenter-vil-bli-inkludert-i-folkehelsemeldingen-1.16072384
https://www.nrk.no/osloogviken/norske-studenter-vil-bli-inkludert-i-folkehelsemeldingen-1.16072384
https://www.nrk.no/rogaland/mange-studentar-far-ikkje-fastlege-i-studiebyen-_-ma-dra-heim-for-a-ga-til-lege-1.16304909
https://www.vg.no/nyheter/innenriks/i/O8jXjq/frykter-for-studentenes-helse-dropper-legebesoek
https://studenthelse.no/
https://program.arendalsuka.no/event/user-view/18108
https://student.no/aktuelt/studenter-savner-venner
https://presse.sio.no/events/presseinvitasjon-fremlegging-av-norges-stoerste-undersoekelse-om-studenters-helse-og-trivsel-shot-2022-101915
https://student.no/aktuelt/pressemeldinger/en-av-tre-studenter-sliter-psykisk-det-er-pa-tide-a-finne-losninger-som-fungerer
https://radio.nrk.no/serie/dagsnytt-atten/sesong/202209/NMAG03017922
https://radio.nrk.no/serie/dagsnytt-atten/sesong/202209/NMAG03017922
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De tre dimensjonene av bærekraft er et verdisett og prinsipper vi har med oss i alle saker NSO 723 

jobber med. Vårt viktigste og mest formaliserte arbeid er gjennom deltakelse i Nasjonal komite for 724 

Agenda 2030 i universitets- og høyskolesektoren. Komiteen har som formål å styrke 725 

universitetssektorens rolle som en relevant aktør i den debatten om utfordringene i Agenda 2030, 726 

både nasjonalt og internasjonalt. I løpet av året i komiteen har det blant annet blitt diskutert etikk 727 

og samfunnsansvar, bærekraftsundervisning, metode og didaktikk, deling av gode praksiser på 728 

tvers av institusjoner og mulig webinar om forskjellig bærekraftsproblematikk. 729 

 730 
Komiteen er også styringsgruppe for SDG Conference Bergen - Bærekraftskonferansen. Her 731 

møter universitets- og høyskolesektoren i Norge beslutningstakere, frivillige organisasjoner, 732 

næringsliv, politikere, fagbevegelse og sivilsamfunn for et kritisk blikk på hvordan sektoren skal 733 

jobbe med bærekraftsmålene. I forbindelse med konferansen var vi ute i sektormedia med flere 734 

saker både i forkant og etterkant, for å skape oppmerksomhet rundt konferansen og tema. Vi 735 

hadde et eget arrangement under konferansen, Rektor Roast, i samarbeid med 736 

Studentparlamentet UiB. Her ble fem av landets rektorer utfordret på hvordan de og deres 737 

institusjoner jobber med bærekraft i utdanning, forskning, politikk og drift. Dette var et svært 738 

vellykket arrangement, med flere oppmøtte både fysisk til stede og på stream.  739 

 740 

I tillegg til vår deltagelse her har NSO sendt inn skriftlig innspill til Norges delegasjon til COP-27, 741 

og deltatt på et muntlig innspillsmøte med klimastatsråd Espen Barth Eide. Her løftet vi viktigheten 742 

av kunnskap, kompetanseheving og finansiering av omstilling for å nå det grønne skiftet, 743 

promotering, finansiering og tilrettelegging av åpen vitenskap og fripublisering, og reell 744 

medvirkning for ungdom og studenter i beslutningsprosesser. Under Arendalsuka deltok vi også 745 

på en debatt om akademias rolle i å redde naturen. 746 

 747 

Internasjonalt samarbeid om å nå bærekraftsmålene er også noe vi har tatt med oss inn i 748 

samarbeidsarenaer internasjonalt og noe vi har jobbet for å løfte på møter og konferanser med 749 

European Students’ Union (ESU), spesielt da med tanke på sosial bærekraft. Den sosiale 750 

dimensjonen ved høyere utdanning har vært et fokusområde innenfor det europeiske høyere 751 

utdanningsområdet (EHEA) i perioden og vi har bidratt med innspill på digitale 752 

konsultasjonsmøter.  753 

 754 

Den norske studentbevegelsen står solidarisk med studenter i andre land. Muligheter til 755 

utdanning, akademisk frihet og ytringsfrihet skal ikke forhindres av trusler, krig eller 756 

konflikter. 757 

 758 

Gjennom perioden har vi deltatt aktivt i arbeid som har til hensikt å bistå studenter som rammes av 759 

krevende situasjoner i sine hjemland. Vi har spesielt jobbet med StAR og Studentenes fredspris, i 760 

samarbeid med SAIH og Den Internasjonale Studentfestivalen i Trondheim (ISFiT). I tillegg har vi 761 

bidratt aktivt i det politiske kampanjearbeidet til SAIH, både i kampanjeutvalget og med et 762 

økonomisk tilskudd. 763 

 764 

https://www.uib.no/en/sdgnorway
https://www.uib.no/en/sdgnorway
https://www.uib.no/en/sdgconference
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Spesifikt for StAR har vi gitt skriftlig høringssvar på representantforslag i Stortinget om å styrke 765 

ordningen. Det ledet til et brev fra Utenriksminister Anniken Huitfeldt til utdannings- og 766 

forskningskomiteen som gav mye nyttig informasjon, deriblant at vi kan forvente en ny 767 

gjennomgang av ordningen i 2025 og “årlige opptak fram til minst studieår 2025/26”. Derfor har vi 768 

hatt fokus på å identifisere hva vi mener må gjøres for å styrke ordningen. I løpet av perioden har 769 

vi fått mye spørsmål om StAR-ordningen fra andre medlemmer av ESU, spesielt fra våre Nordiske 770 

søsterorganisasjoner og ÖH i Østerrike. Vi anser det som et viktig bidrag for å styrke ordningen at 771 

flere land etablerer tilsvarende ordninger hos seg. 772 
 773 

Studentenes fredspris for 2023 gikk til DOXA Magazine for sitt arbeid med presse- og ytringsfrihet 774 

i Russland. NSO har deltatt i fredspriskomiteen ved valg av prisvinner, kunngjøring og 775 

fredsseremoni. Kunngjøringen skjedde i forbindelse med Høstkonferansen og sentralstyremøte i 776 

Trondheim. Det gjorde at sentralstyret også fikk anledning til å delta. NSO holdt tale på vegne av 777 

den norske studentbevegelsen både på kunngjøringen og fredsseremonien. 778 

Vi har utarbeidet en resolusjon om situasjonen for studenter og akademikere i Iran som ble vedtatt 779 

av sentralstyret. Vi har også signert en resolusjon fra European students union (ESU), Global 780 

Student Forum (GSF) og Ukrainian Association of Students (UAS) om utfordringer knyttet til at 781 

mannlige studenter i Ukraina ikke får ta studier i utlandet som følge av krigen. 782 

 783 

Vi har også samarbeidet med SAIH om at må komme tiltak for å hjelpe afghanske kvinner som blir 784 

nektet utdanning, støttet ESU og den nasjonale studentorganisasjonen i Belarus (BSA) med et 785 

arrangement om studentaktivister som blir fengslet i Belarus og signert et opprop om Saharawiske 786 

studenter som sitter fengslet i Marokko.  787 

 788 

I løpet av perioden 2022/23 skal NSOs driftstilskudd utredes, og det skal presenteres 789 

alternativer til vedtak for landsmøtet 2023.  790 

 791 

Arbeidet med dette punktet kan i stor grad oppsummeres i selve saken som legges frem for 792 

landsmøtet, etter innstilling og behandling i sentralstyret under sentralstyremøte 4. I tillegg 793 

utarbeidet vi en diskusjonssak til sentralstyremøte 3, som ble diskutert der. 794 

 795 

At studenter sin lovfestede rett til universell utforming skal styrkes med økonomiske midler 796 

til institusjonene og studentsamskipnadene. Flere virkemidler for tilrettelegging må gjøres 797 

tilgjengelig, og det som finnes må gjøres enklere tilgjengelig både fra institusjonene og 798 

staten. 799 

 800 

Studenter har i dag lovfestet rett til universell utforming gjennom universitets- og høyskoleloven. 801 

Det har likevel vært utfordrende å jobbe for å øke de økonomiske midler til dette arbeidet, da det 802 

er trangt om pengene og det krever betydelig politisk påvirkning får å få hver krone. 803 

Arbeidsutvalget har derfor prioritert å løfte statsbudsjettkravene våre som økt studiestøtte når det 804 

har vært snakk om økonomiske midler. Når det gjelder å tilgjengeliggjøre virkemidler for 805 

tilrettelegging har vi løftet dette ved en rekke anledninger. 806 

 807 

https://www.stortinget.no/no/Saker-og-publikasjoner/Saker/Sak/?p=89814
https://www.stortinget.no/no/Saker-og-publikasjoner/Saker/Sak/?p=89814
https://khrono.no/russisk-magasin-er-tildelt-studentenes-fredspris-2023/729033
https://khrono.no/russisk-magasin-er-tildelt-studentenes-fredspris-2023/729033
https://student.no/om-nso/dokumenter/nso-star-i-solidaritet-med-iranske-studenter-og-akademikere-vedtatt-pa-sst2-22-23
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Vi har løftet denne problemstillingen i møte med Universell, som er en avdeling i HK-dir som 808 

arbeider med inkludering, universell utforming og tilrettelegging i høyere utdanning. Vi deltok også 809 

på Universell sin årskonferanse i oktober, hvor vi fikk et godt faglig utbytte om blant annet 810 

inkludering, synstolkning og den nylig lanserte tilgjengelighetserklæringen om krav til offentlige 811 

virksomheters nettsider. Dette var en gylden anledning til å løfte NSOs politikk om universell 812 

utforming og tilrettelegging til flere sentrale aktører i universitets- og høyskolesektoren. 813 

 814 

Vi deltok på et møte med kultur og likestillingsdepartementet sitt likestillings- og mangfoldsutvalg. 815 
Her løftet vi en rekke perspektiver knyttet til institusjonelt ansvar, samt utfordringer knyttet til 816 

dagens Universitets- og høyskolelov. Utvalget skal levere sin NOU i mai 2023.  817 

 818 

Vi har også deltatt på Norges Blindeforbund Ungdom sin årskonferanse, hvor vi la fram ulike 819 

problemstillinger knyttet til tilrettelegging og likestilling i høyere utdanning. Vi bidro også i 820 

Blindeforbundets radiosending på FN-dagen for utdanning, der vi snakket om viktigheten av 821 

informasjon om tilrettelegging. 822 

Arbeidsutvalget har prioritert å rette søkelyset mot utdanningsinstitusjonene og det lovpålagte 823 

ansvaret de har for tilrettelegging. Vi kommer fremover til å fortsette å løfte dette i samarbeid med 824 

lokale studentdemokratier da det er et arbeid som må gjøres av de enkelte institusjonene som ikke 825 

følger krav om universell utforming.  826 

 827 

Når det gjelder samskipnadenes arbeid med universell utforming, så har vi løftet landsmøtets 828 

bestilling i møte med samskipnadsrådet. Arbeidsutvalget vil også gjennom 829 

studentboligundersøkelsen, som kommer til sommeren, legge inn en del om universell utforming. 830 

Vi håper med det å få et bedre overblikk over samskipnadenes arbeid med universelt utformede 831 

boliger. 832 

 833 

NSO skal jobbe for å knytte akademia tettere sammen med arbeids- og næringslivet, 834 

gjennom tiltak som flere arbeidslivsrelevante praksisplasser i samarbeid med 835 

utdanningsinstitusjonene. 836 

 837 

NSO har jobbet aktivt for å knytte arbeidslivet og akademia tettere sammen gjennom å løfte 838 

arbeidslivsrelevans, styrke vårt samarbeid med NHO, og jobbe for bedre rammevilkår for 839 

praksisplasser. 840 

 841 

Vi har jobbet med dette punktet opp mot Universitets- og høgskolerådet gjennom å aktiv bruke 842 

deres fellestragiske enhet UHR-Innovasjon til å få oppmerksomhet på landsmøtets bestilling. 843 

UHR-Innovasjon har satt ned en arbeidsgruppe, som ledes av fag- og forskningspolitisk ansvarlig, 844 

hvor de skal lage en situasjonsbeskrivelse og retningslinjer for hvordan satse på 845 

studentinnovasjon på et nasjonalt nivå. Her skal det være et særskilt fokus på koblingen mellom 846 

utdanning, verdiskapning og næringsliv. Vi har prioritert å se på den nasjonale satsingen på 847 

studentinnovasjon som en brobygger mellom akademia og arbeids- og næringsliv.  848 

Videre har vi også hatt flere møter med og innlegg for ulike landsavdelinger og NHO sentralt, hvor 849 

vi hos sistnevnte hadde et eget møte med ansvarlig for innovasjon og kompetanse, samt forskning 850 

https://www.uutilsynet.no/veiledning/tilgjengelighetserklaering/1127
https://www.regjeringen.no/no/dep/kud/org/styrer-rad-og-utvalg/likestillings-og-mangfoldsutvalget/id2863256/
https://www.uhr.no/strategiske-enheter/fellesstrategiske-enheter/uhr-innovasjon/
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og innovasjon. Her har vi hatt fokus på hvordan næringslivet og akademia kan samarbeide på 851 

mange felt, blant annet innen etablering av etter- og videreutdanningstilbud, dimensjonering av 852 

studietilbud og praksisnær utdanning. 853 

 854 

Regjeringen har i 2023 startet arbeidet med en Stortingsmelding om profesjonsutdanningene. 855 

Ettersom en stor andel av studentene NSO representerer tar profesjonsutdanninger har vi valgt å 856 

koble oss på dette arbeidet og jobbe for å påvirke hva som kommer i meldingen. Vi har deltatt på 857 

flere av Kunnskapsdepartementets innspillsmøter, i tillegg til at vi har hatt møter med relevante 858 
samarbeidspartnere som Pedagogstudentene, Norsk Sykepleierforbund Student og NITO Student. 859 

Noen av tingene vi har valgt å fokusere på i våre innspill så langt er læringsmiljø og oppfølging 860 

under praksisopphold, institusjonell autonomi, mangfold og viktigheten av samarbeid mellom 861 

utdanningsinstitusjonene og arbeidslivet.  862 

 863 

De ulike utdanningsinstitusjonenes forståelse for hva fusk er bør undersøkes, i mål om å få 864 

en bred felles enighet for hva fusk er, og hvordan fusk skal behandles. 865 

 866 

Dette er noe vi har løftet i arbeidet med revideringen av universitets- og høyskoleloven, samt tatt 867 

opp i møter med UHR.  868 

 869 

Fuskeproblematikk har blitt spesielt aktuelt de siste månedene i forbindelse med bruk av kunstig 870 

intelligens i undervisning og vurdering. Vi har vært en del i media om temaet, og løftet behovet for 871 

felles retningslinjer.  872 

 873 

Et av problemene vi har støtt på i arbeidet med fusk er at NSO nesten ikke har noe politikk på 874 

området. Dette er noe vi har tatt med oss inn i arbeidet med revideringen av utdanningspolitisk 875 

plattform. I forslaget til plattform som er innstilt av sentralstyret har vi fått med mer politikk på 876 

området.  877 

 878 

Dette punktet har vi planlagt å jobbe en del med ut perioden. Blant annet skal vi diskutere 879 

problematikken med NOKUT og Kunnskapsdepartementet. 880 

 881 

 882 

 883 

Bilder fra vårt år i arbeidsutvalget 884 

https://www.regjeringen.no/no/tema/utdanning/hoyere-utdanning/innsikt/arbeidet-med-stortingsmelding-om-profesjonsutdanningane/id2949327/
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